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Bábolna Város Önkormányzat 
2943 Bábolna, Jókai u. 12. 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: A Bábolna Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2024. május 16-án 1700 
órakor a Közösségi Ház Stúdiótermében megtartott ülésén. 
 
Jelen vannak:  dr. Horváth Klára    polgármester, 
   Zsidi Sándor    alpolgármester, 

Bierbauer Imre    képviselő, 
Jakusné Udvardy Hedvig   képviselő, 
Szepesi Tamásné    képviselő, 

   Tóth Georgina   képviselő, 
Veresné Szkocsek Mária   képviselő, 

továbbá:  dr. Bacsárdi József    jegyző, 
Kocsisné Balázs Mónika   aljegyző, 
Tóth-Farkas Nikoletta   intézményvezető, 
Lipótné Horák Valéria   igazgató, 
Katona Mária Anita    mb. intézményvezető, 
Böröczné Kőszegi Zsuzsanna  könyvvizsgáló, 
Kovács Katalin    gazdasági irodavezető, 
Hantos Péter     ügyvezető, BTV 
Pogrányi Zsolt    Komáromi RK, 
Németh István    BÖTE, 
Keresztes József    Ács ÖTP, 
Felső Gábor     Urban Institute Zrt., 
Bial Margit     Urban Institute Zrt. 

    
dr. Horváth Klára polgármester: Tisztelettel köszönt mindenkit a Képviselő-testület rendes, 
munkaterv szerinti ülésén, mely a választásokat megelőző utolsó rendes testületi ülés.  
Megállapítja, hogy a Testület 6 fővel határozatképes. Bierbauer Imre jelezte későbbi 
részvételét. 11 napirendi pontot küldtek ki, ehhez csatlakozott egy 12. napirendi pont a 
közbeszerzési eljárás eredményhirdetéséről. Az 5. és 6. napirendi ponthoz kapcsolódó 
mérleget, eredménykimutatást, beszámolót, könyvvizsgálatot és felügyelőbizottsági jelentést 
is kiküldték. Az 5. napirendi ponthoz könyvvizsgálói szerződésre irányuló ajánlatot is kaptak. 
Zárt ülés keretében kitüntető címekről fognak beszélni, valamint egy segélykérelemről is szót 
fognak váltani. Megkérdezi, hogy a napirendi pontok tekintetében van-e valakinek javaslata, 
módosítási igénye. Szavazást kezdeményez a módosított napirendi pontok elfogadásáról.  
 
A Képviselő-testület az ülés módosított napirendi pontjainak tárgyalását nyílt szavazással, 6 
fő települési képviselő részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő 

határozatot: 
 

69/2024. (V.16.) számú Képviselő-testületi határozat 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2024. május 16-i Képviselő-testületi 

ülésének napirendi pontjait az alábbi módosításokkal fogadja el: 
1. Beszámoló a két ülés között történt eseményekről, a lejárt határidejű 

határozatokról, és a bizottságok által hozott döntésekről 
Előterjesztés felelőse: polgármester 
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2. A 2023. évi költségvetés teljesítése, pénzmaradványok megállapítása, 
könyvvizsgálói jelentés, zárszámadás 

Előterjesztés felelőse: polgármester 
 

3. Bábolnai Televízió Nonprofit Kft. 2023. évi munkájáról szóló beszámoló 
Előterjesztés felelőse: Hantos Péter ügyvezetője 

 
4. Bábolnáért Közhasznú Közalapítvány 2023. évi beszámolója 

Előterjesztés felelőse: a Kuratórium elnöke 
 

5. Bábolna Városgazda Kft. 2023. évi beszámolója 
Előterjesztés felelőse: polgármester, a Kft. ügyvezetője 

 
6. Bábolna Energiaközösség Nonprofit Kft. 2023. évi beszámolója 

Előterjesztés felelőse: polgármester, a Kft. ügyvezetője 
 

7. Ács Önkormányzati Tűzoltóparancsnokság beszámolója 
Előterjesztés felelőse: tűzoltóparancsnok 

 
8. Bábolnai Önkéntes Tűzoltó Egyesület szakmai beszámolója 

Előterjesztés felelőse: Egyesület elnöke 
 

9. Beszámoló a közbiztonság helyzetéről 
Előterjesztés felelőse:   - Komáromi Rendőrkapitányság vezetője 

- Ács-Bábolna Rendőrőrs vezetője 
Jegyző 

 
10. Csatlakozás a Bursa Hungarica Ösztöndíj pályázathoz 

Előterjesztés felelőse: aljegyző 
 

11. Monitoring rendszer kiépítése (Szóbeli) 
Előterjesztés felelőse: polgármester 

 
12. Egyebek 

a) Közbeszerzési pályázat lezárása 
Előterjesztés felelőse: jegyző 

 
Zárt ülés: 

Kitüntető címek adományozása 
 
1.) Beszámoló a két ülés között történt eseményekről, a lejárt határidejű 
határozatokról, és a bizottságok által hozott döntésekről 
 
Dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. A lejárt határidejű határozatok 
teljesítését és a beszámolót kiadták, a felmerülő kérdésekre természetesen válaszolnak. Átadja 
a szót Tóth Georginának, a Szociális és Oktatási Bizottság elnökének. 
 
Tóth Georgina, a Szociális és Oktatási Bizottság elnöke: Tisztelettel köszönt mindenki. A 
Bizottság 2024.05.13-án, nyílt ülés keretein belül 4 olyan napirendi pontot tárgyalt, mely a 
testületi ülést nem érinti. Ismerteti ezen napirendi pontokat és a 37/2024.(V.13.), 
38/2024.(V.13.), 39/2024.(V.13.), 40/2024.(V.13.), 41/2024.(V.13.), 42/2024.(V.13.) 
43/2024.(V.13.), 44/2024.(V.13.) számú Szociális és Oktatási Bizottsági határozatokat. Zárt 



4 

ülés keretén belül segélykérelmeket tárgyaltak. Ennek keretén belül egy főnek 3 havi, 10.000 
forint értékű élelmiszercsomagot állapított meg, 2 főnek pedig 3 havi térítésmentes étkezést 
bíráltak el.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Átadja a szót a Pénzügyi és 
Településfejlesztési Bizottság elnökének, Veresné Szkocsek Máriának. 
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Megköszöni a 
szót. Nagy tisztelettel köszönt mindenkit. A Bizottság ülésén 7 olyan napirendi pontot 
tárgyaltak, mely a Képviselő-testületi ülést nem érinti. Az Egyebek napirendi ponton belül 9 
olyan pontot tárgyaltak, melyek az ülést nem érintik. Ismerteti ezen napirendi pontokat és a 
67/2024. (V.13.), 68/2024. (V.13.), 69/2024. (V.13.), 70/2024. (V.13.), 71/2024. (V.13.), 
72/2024. (V.13.), 73/2024. (V.13.), 74/2024. (V.13.), 75/2024. (V.13.), 76/2024. (V.13.), 
77/2024.(V.13.), 78/2024. (V.13.), 79/2024. (V.13.), 80/2024. (V.13.), 81/2024. (V.13.), 
82/2024. (V.13.), 83/2024. (V.13.) és 84/2024. (V.13.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési 
Bizottsági határozatokat.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Köszöni szépen. Szeretne kiegészítést tenni a Széles Út 
ajánlatával kapcsolatban. Elmondja, hogy a település belterületi részein a kátyúzás 
elkezdődött, valamint az Ölbői út aszfaltjának marása is folyamatban van. Ezt követően a 
Darányi és a Csemerházi utakat is felmérik. Ismerteti az ezen munkálatokkal kapcsolatos 
költségeket. Megkérdezi, hogy az első napirendi ponttal kapcsolatban van-e valakinek kérdése, 
felvetése, hozzászólása. 
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: A Pénzügyi és 
Településfejlesztési Bizottság ülése után hosszasan vívódott a templom felújításával 
kapcsolatos határozaton. Tudván, hogy a templom nem csupán a hitélet megélését szolgálja, 
hanem a város egyik fontos műemléke is, melynek megvédése kötelező feladat. Amennyiben 
van erre lehetőség, akkor módosítási javaslattal szeretne élni, és a 6 millió forintos támogatás 
helyett a hiányzó 11 millió forintos támogatást javasolja. 
 
Zsidi Sándor alpolgármester: Csatlakozik. Úgy gondolja, hogy tavaly is 10 millió forinttal 
támogatták a templom tetőcseréjét, amely sok járulékos munkát hozott magával. Az 
előterjesztésben látható, hogy állagmegóvást kell végezni. A bizottsági ülésen a számokat is 
hallották. Támogatja a 11 millió forintos támogatást. 
 
Tóth Georgina, képviselő: Ha van rá lehetőség és mód, akkor ő is támogatná. 
 
Jakusné Udvardy Hedvig, képviselő: Köszöni az indítványozást. Egyetért a javaslattal. 
 
Szepesi Tamásné: Mindenképpen a 11 milliót támogatná.  
 

Bierbauer Imre képviselő megérkezett. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: A napirendi pont lezárása előtt szeretne még kiegészítést 
tenni. Elmondja, hogy a mai napon beszélt a Coop boltot üzemeltető Vakom Zrt. vezetőjével. 
A Coop bolt május 23-án bezár, teljeskörű felújítást végeznek. Terveik szerint augusztusban 
fog kinyitni az épület. Emiatt jelenlegi információk szerint a CBA átalakítása is csúszni fog, a 
Coop átalakításáig a bolt üzemelni fog. Szeretné még elmondani a választási információk 
Bábolnai Fórumban történő megjelenésével kapcsolatos információkat. Felkéri a Jegyzőt, hogy 
a választás menetét ismertesse. 
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dr. Bacsárdi József jegyző: Ismerteti a választás menetét és az ezzel kapcsolatos információkat. 
A Bábolna Televízióban is meg fog jelenni egy riport, melyben részletesen ismerteti ezeket. A 
Bábolnai Általános Iskolában találhatóak a szavazóhelységek. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e még kérdése, hozzászólása 
a napirendi ponttal kapcsolatban.  
 
Tóth Georgina, képviselő: A választások kapcsán szeretné megköszönni a támogatást és az 5 
évvel ezelőtti bizalmat Bábolna Város lakosságának. Bízik benne, hogy munkájával ezt meg 
tudta hálálni. Reméli, hogy a jövőben is bizalmat szavaznak neki. Köszöni szépen a Képviselő-
testület támogatását is. 
 
Veresné Szkocsek Mária, képviselő: Szeretné megköszönni a település lakosságának a 26 évnyi 
bizalmat. Reméli, hogy elégedettek voltak azzal a munkával, melyet az elmúlt 5 évben 
próbáltak végezni. Úgy gondolja, hogy rengeteg mindent meg tudtak valósítani az 5 év alatt: 
sok pályázatot nyertek, számos fejlesztést, felújítást végeztek. Bábolna szépült, fejlődött. 
Reméli, hogy a lakosok is elégedettek. A következő ciklusban is szeretne elindulni. 
 
Zsidi Sándor alpolgármester: Ő is szeretné megköszönni a lakosságnak a lehetőséget, hogy 
részt vehet a Képviselő-testület munkájában. Ha bizalmat kap, továbbra is ugyanilyen erővel 
fog dolgozni az Önkormányzatban. 
 
Bierbauer Imre, képviselő: Ez volt a 8. ciklusa, amit végig vitt. Az 5 évük nagyon nehéz volt, a 
Covid és a háború közelsége is közrejátszott ebben. Örömmel venné, ha a továbbiakban is 
bizalmat adnának neki. 
 
Szepesi Tamásné, képviselő: Szeretne leköszönni, nem indul a választáson. Úgy gondolja, hogy 
a 4 ciklus alatt igyekezett minden tudását hozzáadni a döntésekhez és az akkori tudásának 
megfelelő legjobb döntést hozni. Nagyon szépen köszöni mindenkinek, akivel együtt 
dolgozhatott az elmúlt ciklusok alatt. 
 
Jakusné Udvardy Hedvig, képviselő: Elmondja, hogy második ciklusát fogja befejezni 
októberben. Nagyon örült annak, hogy 5 évvel ezelőtt bizalmat kapott a lakosságtól. Nagyon 
igyekezett ennek megfelelni. Szeretné megköszönni mindenkinek a segítségét. Köszöni a lakók 
véleményét, kritikáját, meglátását is, hiszen enélkül nem tudnának tovább haladni. Örül neki, 
ha a jövőben is bizalmat kapna.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Számára nagyon nagy pozitívum az, hogy választási lehetőség 
van minden fronton. Úgy gondolja, hogy egy jó testület működött együtt az 5 éves ciklusban. 
A Bábolnai Fórumban olvasható, hogy mi minden valósult meg. Véleménye szerint ennek 
megvalósulásához nagyfogú összefogás kellett. Kellett a Képviselő-testület bölcs döntése, az 
intézményvezetők jó munkája, a gazdasági társaságok háttértámogatása és a különféle 
pályázati lehetőségek is. Emellett természetesen szükséges volt a lakosság támogatása is, 
hiszen nélkülük nem jöhetett volna létre az, hogy ez a település ekkorát fejlődhetett és a 
vagyona 2,5 milliárd ft-vel nőtt. Úgy gondolja, hogy jó csapatként dolgoztak. Kéri a lakosokat, 
hogy vegyenek részt a választáson. Visszatérnek a napirendi pont lezárásához. Az elhangzottak 
alapján ismerteti a határozati javaslatot, majd szavazást kezdeményez. 
 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
70/2024. (V.16.) számú Képviselő-testületi határozat 
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Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja és tudomásul veszi 
1. a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 67/2024. (V.13.); 69/2024. (V.13.); 

70/2024. (V.13.); 71/2024. (V.13.); 72/2024. (V.13.); 73/2024. (V.13.); 74/2024. (V.13.); 
76/2024. (V.13.); 77/2024.(V.13.); 78/2024. (V.13.); 79/2024. (V.13.); 80/2024. (V.13.); 

81/2024. (V.13.); 82/2024. (V.13.); 83/2024. (V.13.) számú határozatait, azzal, hogy 
a. a 68/2024. (V.13.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozatban 

foglalt aszfaltozási munkák terjedjenek ki Darányi pusztára bevezető út kátyúzására, amelyre 
a Képviselő-testület keretjelleggel N.4.500.000 Ft-ra biztosít és további pótmunkák is 

várhatóak, 
b. a 75/2024. (V.13.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozatban 

foglalt 6.000.000 Ft támogatási összeg 11.000.000 Ft-ra változik, 
2. a Szociális és Oktatási Bizottság 37/2024.(V.13.), 38/2024.(V.13.), 39/2024.(V.13.), 

40/2024.(V.13.), 41/2024.(V.13.), 42/2024.(V.13.) 43/2024.(V.13.), 44/2024.(V.13.), 
46/2024.(V.13.), 47/2024.(V.13.), 48/2024.(V.13.) számú határozatait. 

3. a lejárt határidejű határozatokról és a két ülés közötti időszakról szóló beszámolót. 
Felelős:  Polgármester 

Határidő:  2024. május 31. 
 
2.) A 2023. évi költségvetés teljesítése, pénzmaradványok megállapítása, 
könyvvizsgálói jelentés, zárszámadás 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. A napirendi pontnál köszönti 
Böröczné Kőszegi Zsuzsanna könyvvizsgálót és Kovács Katalin pénzügyi csoportvezetőt. Kovács 
Katalin készítette a nagyon részletes előterjesztést, sok-sok melléklettel. Megkérdezi, hogy 
szeretnének-e kiegészítést tenni. 
 
Böröczné Kőszegi Zsuzsanna, könyvvizsgáló: Bábolna Város Önkormányzatának 2023-as évről 
szóló beszámolóját vizsgálta meg. Erről részletes jelentést készített. Összességében 
elmondhatja, hogy a 2023. évi beszámoló megbízható és valós képet ad a település 
gazdálkodásáról, pénzügyi helyzetéről. A vagyon 9.200.000.000 forintnál tart. A beszámolót és 
a zárszámadást is elfogadásra javasolja. A felmerülő kérdésekre szívesen válaszol.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Köszöni szépen. Átadja a szót a Pénzügyi és 
Településfejlesztési Bizottság elnökének, Veresné Szkocsek Máriának. 
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Ismerteti az 
59/2024. (V.13.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozatot. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Szeretné elmondani, hogy a bevételi és kiadási mérleg 
főösszege 5.506.704.850 forint bevételi és 4.487.450.078 kiadási főösszeggel zárult. 
Megkérdezi, hogy valakinek van-e hozzászólása, véleménye. Felhívja a figyelmet, hogy a 
rendelet elfogadásához minősített többség szükséges. Szavazást kezdeményez a rendelet 
elfogadásáról.  
 
A Képviselő-testület a rendeletet nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő részvételével, 7 

igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
 

RENDELET 
 
3.) Bábolnai Televízió Nonprofit Kft. 2023. évi munkájáról szóló beszámoló 
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dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Részletes szakmai beszámolót 
kaptak Hantos Péter ügyvezetőtől. A mérlegeredmény kimutatási és felügyelőbizottsági 
jelentési anyagok is becsatolásra kerültek. Köszönti a napirendi pontnál Hantos Péter 
ügyvezetőt. Megkérdezi, hogy szeretne-e szóbeli kiegészítést tenni. 
 
Hantos Péter, ügyvezető, BTV: A munkájukat mindenki láthatja. Igyekeznek kiszolgálni az 
igényeket, hétről hétre új témákkal foglalkoznak. Szeretné megköszönni az Önkormányzat 
évtizedes, töretlen támogatását és azt a bizalmat, amivel irántuk vannak. Anyagilag is minden 
évben úgy tudja támogatni őket az Önkormányzat, hogy fejlődni is tudjanak. A munkájuk nem 
nélkülözi a technikát, ami hihetetlen fejlődésen megy keresztül. Időnként szükség van arra, 
hogy a modernebb technikát alkalmazzák. Köszönetet mond a Képviselőknek és az 
Önkormányzatnak.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Köszöni szépen. Átadja a szót a Pénzügyi és 
Településfejlesztési Bizottság elnökének, Veresné Szkocsek Máriának. 
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Ismerteti az 
60/2024. (V13.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozatot. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy kíván-e valaki a napirendi ponthoz 
hozzászólni. 
 
Veresné Szkocsek Mária, képviselő: További ilyen jó, színvonalas munkát kívánnak, mint 
ameddig eddig végeztek.   
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e kérdése, hozzászólása 
ehhez. Szavazást kezdeményez a beszámoló elfogadásáról.  
 
A Képviselő-testület a beszámolót nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő részvételével, 7 

igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
 

71/2024. (V.16.) számú Képviselő-testületi határozat 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja a Bábolnai Televízió Nonprofit 

Kft. 2023. évi munkájáról szóló beszámolóját. 
Felelős:  BTV ügyvezető 

Határidő:  2024. május 16. 
 

4.) Bábolnáért Közhasznú Közalapítvány 2023. évi beszámolója 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. A Kuratórium elnöke, Gróf Kinga 
a Pénzügyi Bizottság ülésén ismertette részletesen a szakmai anyagot. Az anyagban mérleg- 
és eredménykimutatás becsatolására is sor került. A részletes beszámoló keretében a 
pályázatokról adtak számot, a nyugdíjasoknak kiosztott pénzösszegekről, az ösztöndíjakról a 
közép-és felsőfokú oktatási intézményekben, valamint az egyedi elbírálású pályázatokról. A 
Közhasznú Közalapítvány beszámolóját tudomásul vételre javasolják a Testületnek. A 
beszámoló elfogadása a Kuratórium hatásköre, ez május 27-én kerül lebonyolításra.  
 
dr. Bacsárdi József jegyző: 3.104.000 forint összegben lettek kifizetve támogatások az 
Alapítvány számlájáról. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Átadja a szót a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
elnökének, Veresné Szkocsek Máriának. 
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Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Ismerteti az 
61/2024. (V.13.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozatot. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Szavazást kezdeményez a beszámoló elfogadásáról.  
 
A Képviselő-testület a beszámolót szavazással, 7 fő települési képviselő részvételével, 7 igen 

szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
 

72/2024. (V.16.) számú Képviselő-testületi határozat 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete tudomásul veszi a Bábolnáért 

Közalapítvány 2023. évi beszámolóját. 
Felelős:  a Kuratórium Elnöke 

Határidő:  2024. május 16. 
 
5.) Bábolna Városgazda Kft. 2023. évi beszámolója 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Szeretné felhívni a Képviselő-
testület figyelmét, hogy az írásos anyagot a mai napon küldték ki. Korábban a beszámolót a 
Pénzügyi Bizottság tárgyalta. A mérleg- eredménykimutatás, a könyvvizsgálati jelentés, 
teljességi nyilatkozat, valamint a felügyelőbizottsági jelentés a mai napon került kipostázásra 
megismerés végett. A részletes anyagban kimunkálásra került a támogatások összege, 
valamint a kapcsolatrendszere.  
 
dr. Bacsárdi József jegyző: A könyvvizsgáló támogatta a 2023-as évi beszámoló elfogadását.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Átadja a szót a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
elnökének, Veresné Szkocsek Máriának. 
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Ismerteti az 
62/2024. (V.13.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozatot. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása ezzel 
kapcsolatban. Szeretné javasolni, hogy ennél a napirendi pontnál szeretné elfogadni az Audax 
Könyvvizsgáló Kft. ajánlatát. Ismerteti ezt. Egyesével szavazást kezdeményez a határozati 
javaslatok elfogadásáról.  
 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
73/2024. (V.16.) számú Képviselő-testületi határozat 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja a Bábolna Városgazda Kft. 
1. 2023. évi szöveges és pénzügyi beszámolóját, mérlegét, 

2. a Kft. által a 2023. évben benyújtott 83.804.424 Ft támogatási összegről szóló 
elszámolását. 

Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2024. május 31. 

 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
 

74/2024. (V.26.) sz. Képviselő-testületi határozat: 
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Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Bábolna Városgazda Szolgáltató 
Kft. alapítója és tulajdonosa 

1. az Audax Plus Könyvvizsgáló és Tanácsadó Kft.-t (2900 Komárom, Mártírok út 5/b. 
1/3., adószám: 13392901-2-11, cégjegyzékszám: 11-09-010482; társaság által kijelölt 

könyvvizsgáló: Majoros Enikő könyvvizsgáló (2903 Komárom, Székely Bertalan utca 18., 
tagsági igazolvány száma: 006453, an.: Penczi Anna Mária)) bízza meg a Bábolna 

Városgazda Szolgáltató Kft. könyvvizsgálatával 2021-2023-as üzleti évekre, az arról készített 
éves beszámolót elfogadó alapítói ülés időpontjáig, de legkésőbb 2026. május 31-ig szóló 

határozott időtartamra az alábbi megbízási díjakért: 
a.) 2024 évre 530.000 Ft + áfa 

b.) 2025 évre és 2026. évre a tárgyévet megelőző évi könyvvizsgálat díj növelve a 
tárgyévet megelőző évi inflációval, ha annak mértéke 10% alatt marad, a tárgyévet 

megelőző évi infláció – 2% mértékkel, ha az infláció mértéke 10% felett alakul. 
2. felkéri Cseh Lászlót a Bábolna Városgazda Szolgáltató Kft. ügyvezetőjét, hogy az 

Audax Plus Könyvvizsgáló és Tanácsadó Kft.-vel a könyvvizsgálatra a megbízási szerződést 
kösse meg. 

Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2024. május 31. 

 
6.) Bábolna Energiaközösség Nonprofit Kft. 2023. évi beszámolója 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. A beszámoló teljes mértékben 
kiküldésre került, kiegészítésekkel a tegnapi nap folyamán, mérlegeredményekkel, 
kimutatásokkal. Átadja a szót a Jegyzőnek. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Összefoglalja a Kft. működését és az ezzel kapcsolatos 
információkat. Úgy gondolja, hogy minden adott ahhoz, hogy 2024. december 31-én a projekt 
lezáruljon, és a Kft. ősztől meg tudja kezdeni a működését, Magyarországon egyedülállóként. 
A Kft.-nek a 2023-as évben 2.700.000 forint volt a kiadása, támogatása. Az Önkormányzatnak 
két fő megbízását kell támogatnia ahhoz, hogy a szoftverrendszer fejlesztését a 
fejlesztőcsapattal közösen segíteni tudják. Szeretnének egy projektmenedzser szoftvert is egy 
évre licenszelni, hogy így tudják a szerteágazó feladatokat menedzselni.   
 
dr. Horváth Klára polgármester: Átadja a szót a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
elnökének, Veresné Szkocsek Máriának. 
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Ismerteti az 
63/2024. (V.13.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozatot. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e kérdése, hozzászólása. 
Rövid kiegészítést tenne. Elmondja, hogy a tegnapi napon az E-onnál voltak Tatabányán, ahol 
a vezérigazgatóval tárgyaltak arról, hogy különböző szerződés és prototípusok és a különböző 
rendszerek működése hogyan tud megvalósulni.  Nyitottak és segítőkészen állnak a projekthez.  
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Egy jó dolgot is közölne. A mai napon megérkezett az E-ontól az 
engedély, amely Magyarországon először egy oda-vissza töltő és tároló busztöltő beszerzését 
teszi lehetővé. Egy elektromos busztöltőt fognak beszerezni. Ilyen még nincs Magyarországon, 
mely képes arra, hogy buszt is töltsön, illetve kivegye abból az energiát is. Bízik benne, hogy 
a nyár folyamán ki tudják írni a közbeszerzési eljárást és decemberre már lesz busztöltőjük. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Köszöni szépen. Ismerteti a határozati javaslatot, majd 
szavazást kezdeményez a beszámoló elfogadásáról.  
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A Képviselő-testület a beszámolót nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő részvételével, 7 

igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
 

75/2024. (V.16.) számú Képviselő-testületi határozat 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja a Bábolnai Energiaközösség 

Nonprofit Kft. 
1. 2023. évi szöveges és pénzügyi beszámolóját, mérlegét, 

2. a Kft. által a 2023. évben benyújtott 2.700.00 Ft támogatási összegről szóló 
elszámolását. 

3. támogatja az Energiaközösség kialakítása projektben szoftverfejlesztés megfelelő 
végrehajtása céljából két fő megbízását műszaki ellenőr és projektkoordinátor feladatokkal, 
illetve az Easyproject szoftver licenszelését a projektfeladatok megfelelő nyomon követése 

céljából. 
A Képviselő-testület ezen összeget a 2024. évi költségvetéséről szóló 2/2024. (II.15.) 
önkormányzati rendeletének 3. mellékletének Tartalékok (K.513. – általános tartalék 

(működési)) előirányzat terhére rendeli megfizetni. 
Felelős:  Polgármester 

Határidő:  2024. május 31. 
 

7.) Ács Önkormányzati Tűzoltóparancsnokság beszámolója  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Tisztelettel köszönit Keresztes 
József tűzoltóparancsnok urat. Részletes írásos anyagot kaptak az Ács-Bana-Bábolna területén 
végzett munkáról, illetve az egyéb tevékenységekről. Megkérdezi, hogy kíván-e szóbeli 
kiegészítést tenni.  
 
Keresztes József, tűzoltóparancsnok, Ács ÖTE: Köszöni szépen a Képviselő-testület eddigi 
támogatását. Továbbra is számítanak rá, mivel nekik sem egyszerű.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Átadja a szót a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
elnökének, Veresné Szkocsek Máriának. 
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Ismerteti az 
64/2024. (V.13.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozatot. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e kérdése, kiegészítése, 
hozzászólása. Szavazást kezdeményez a beszámoló elfogadásáról.  
 
A Képviselő-testület a beszámolót nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő részvételével, 7 

igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
 

76/2024. (V.16.) számú Képviselő-testületi határozat 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete tudomásul veszi az Ács Önkormányzati 

Tűzoltóparancsnokság 2023. évi beszámolóját. 
Felelős:  Polgármester 

Határidő:  2024. május 31. 
 

dr. Horváth Klára polgármester: Köszöni szépen a munkájukat és segítségüket. 
 
8.) Bábolnai Önkéntes Tűzoltó Egyesület szakmai beszámolója 
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dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Tisztelettel köszönti az Egyesület 
elnökét, Németh István urat. Megkérdezi, hogy kíván-e szóbeli kiegészítést tenni.  
 
Németh István, elnök, BÖTE: A szakmai anyagban leírt mindent. Többször elhangzott, hogy 
egyre nehezebb a helyzet. Amit kiemelne, hogy ennek ellenére sikerült minden évben egy-két 
fővel növelni az Egyesület létszámát. Annyiban nehézkes ez, hogy az új tagok szükséges 
felszerelése, ruházata is nagy összegbe kerül. Óriási segítség számukra a támogatás, nagyon 
szépen köszönik.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Átadja a szót a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
elnökének, Veresné Szkocsek Máriának. 
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Ismerteti az 
65/2024. (V.13.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozatot. Szeretné külön 
megköszönni a sok-sok pályázatot, melyeket az elmúlt években készítettek. Ezek sikeresek is 
lettek. Ha ilyen sikeres pályázataik lesznek az elkövetkezendő időszakban, akkor remélik, hogy 
ezek segítenek. Köszönik szépen a kiterjedt munkát, szinte mindenütt ott vannak. Köszönik 
szépen és további jó munkát kívánnak. 
 
Jakusné Udvardy Hedvig, képviselő: Majdnem minden nap arafelé jár, és nagyon jó gazdáik a 
tűzoltószertárnak és az autóknak. Sokat dolgoznak akkor is, ha nincs kivonulás. 
 
Németh István, elnök, BÖTE: Igyekeznek késlekedés nélkül elvégezni a karbantartási 
munkálatokat. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e még kérdése, hozzászólása. 
Várják az Önkormányzat felé az ez évi pályázatot. Szavazást kezdeményez a beszámoló 
elfogadásáról. Köszönik szépen azt is, hogy a gyermeknapon részt vesznek és a gyermekek 
tudják élvezni a tűzoltóság élményeit. 
 
A Képviselő-testület a beszámolót nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő részvételével, 7 

igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
 

77/2024. (V.16.) számú Képviselő-testületi határozat 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete tudomásul veszi a Bábolnai Önkéntes 

Tűzoltóegyesület 2023. évi beszámolóját. 
Felelős:  Polgármester 

Határidő:  2024. május 31. 
 
9.) Beszámoló a közbiztonság helyzetéről 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Tisztelttel köszönti az Ács-
Bábolna rendőrörs vezetőjét, Pogrányi Zsoltot. Kiss Sándor kapitány úr jelezte, hogy hivatalos 
elfoglaltsága végett nem tud részt venni az ülésen. Megkéri Pogrányi Zsolt urat, hogy egy rövid 
helyezértékelésben ismertesse Bábolna közbiztonsági helyzetét.  
 
Pogrányi Zsolt, vezető, Ács-Bábolna Rendőrörs: A Komáromi Rendőrkapitányság és az Ács-
Bábolna Rendőrörs is a lakosság szubjektív biztonságérzetének a fenntartásával hajtotta végre 
a feladatait a 2023-as évben is. A munkájuk minősége és a jelzők mutatói pozitív értékben 
mozdultak el. Ezt szeretnék továbbra is fenntartani, illetőleg javítani. A regisztrált 
bűncselekmények száma Bábolnán a 2023-as évben 41 volt, ez 39%-kal kevesebb a 2022-es 
évben regisztrált 57 bűncselekménynél. Ez egy nagyon jó érték. Nyilván ezt szeretnék javítani, 
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céljuk a bűncselekmények számának nullára csökkenése. Ebben benne vannak az ittas vezetők 
is, akik közül többet Győr megyéből is intézkedés alá vontak. Kiemelkedő az online térbeli 
csalás, ami egy újkeletű dolog. Nagyon nagy erőfeszítéseket tesznek ezek visszaszorítása 
érdekében. A nyomozás eredményeségi mutatók tekintetében a mutató 73,9-es. Jónak 
mondható. A tulajdon elleni szabálysértésekkel kapcsolatos számok a 2022-es évhez képest 
18-ról 11-re csökkentek. A közlekedésbiztonsági helyzettel kapcsolatban elmondja, hogy két 
darab személysérüléses baleset történt a 2023-as évben. A közlekedésbiztonsági helyzetet 
befolyásoló fő jogsértések visszaszorítása érdekében több fokozott ellenőrzést hajtottak végre. 
Ismerteti az ezzel kapcsolatos mutatókat.  Kiemelten figyelik azon útszakaszokat, ahol több 
baleset történik és ahol több szabálysértést követnek el a személyek. Illegális migráció 
tekintetében a tavalyi évben elmondható, hogy ez visszaszorult, minimális esetben kellett 
intézkedniük. Bábolna Város több rendezvényén is jelen voltak, rendezvénybiztosítás céljából. 
Intézkedésre okot adó körülmény szerencsére nem volt. Az illetékességi területükön 11 darab 
körzeti megbízott státusz van. Ebből jelenleg kettő nincsen feltöltve, ez folyamatban van. Ács-
Bábolna területén 5 fő körzeti megbízott látja el szolgálatát. Bábolnán Mohácsi Roland látja el 
ezt a feladatot. A bűnmegelőzés és balesetmegelőzés tekintetében folyamatosan figyelemmel 
kísérik a lakosságot érintő bűn-és balesetmegelőzések alakulását. Céljuk, hogy minél több 
emberhez eljussanak ezek a tanácsok. A körzeti megbízottak látják el ezt a feladatot például 
szórólapozásokkal, előadásokkal. Az Önkormányzattal nagyon jó kapcsolatot ápolnak, köszönik 
szépen a támogatást, segítséget. A városban üzemelő polgárőrséggel napi szintű kapcsolatuk 
van, a rendezvényeken is együtt tudnak dolgozni, közös szolgálatokat hajtanak végre. A 
felmerülő kérdésekre szívesen válaszol. Köszöni szépen.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Köszöni szépen. Átadja a szót a Pénzügyi és 
Településfejlesztési Bizottság elnökének, Veresné Szkocsek Máriának. 
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Ismerteti az 
66/2024. (V.13.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozatot.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e kérdése, hozzászólása, 
megnyilvánulása. Szavazást kezdeményez a beszámoló elfogadásáról. Köszöni szépen a 
munkájukat, tisztelettel várják őket a Rendőrök, Tűzoltók és Polgárőrök napján rendezett 
vacsorára.  
 
A Képviselő-testület a beszámolót nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő részvételével, 7 

igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
 

78/2024. (V.16.) számú Képviselő-testületi határozat 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja a Komáromi Rendőrkapitányság 

2023. évi beszámolóját. 
Felelős:  Polgármester 

Határidő:  2024. május 31. 
 

 
10.) Csatlakozás a Bursa Hungarica Ösztöndíj pályázathoz 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Átadja a szót a Jegyzőnek. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Ismerteti a pályázattal kapcsolatos információkat. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Átadja a Tóth Georginának, a Szociális és Oktatási Bizottság 
elnökének. 
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Tóth Georgina, a Szociális és Oktatási Bizottság elnöke: Ismerteti a 45/2024 (V.13.) számú 
Szociális és Oktatási Bizottsági határozatot.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e kérdése, hozzászólása. 
Szavazást kezdeményez a határozati javaslat elfogadásáról.  
 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
79/2024. (V.16.) számú Képviselő-testületi határozat 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
1. kinyilvánítja szándékát a 2024. évi Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjpályázathoz való csatlakozásra. 
2. felhatalmazza a polgármestert a csatlakozási nyilatkozat aláírására. 

Felelős:  Aljegyző 
Határidő:  2024. szeptember 30. 

 
11.) Monitoring rendszer kiépítése 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Tisztelettel köszönti az Urban 
Institute Zrt. képviselőit. A céggel korábban a Képviselő-testületi szerződést kötött annak 
érdekében, hogy egy bizonyos monitoring rendszer épüljön ki az Ács mellett épülő katódanyag 
gyár kapcsán.  
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Ismerteti a monitoring rendszer kiépítésével kapcsolatos 
előzményeket. Átadja a szót.  
 
Felső Gábor, képviselő, Urban Institute Zrt.: Sor kerül a monitoring rendszer működéséről szóló 
prezentáció bemutatására. A cég egy egy német-magyar vegyes tulajdonban lévő társaság és 
városi adatgyűjtőrendszereknek a fejlesztésével foglalkozik. A létesítés alatt található 
katódgyár esetében azt kellett felmérni, hogy maga ez a létesülő üzem milyen kockázati 
tényezőket tartalmaz. A cég által beadott környezeti tanulmány és a gyártástechnológiai terv 
alapján az tudott, hogy 33 darab pontforráson keresztül fog a szűrt és megtisztított -éjszakai 
kibocsátás során- levegő a szabadba kerülni. A koncentrációra vonatkozó határértékek a jövő 
év január 1-től fognak szigorodni. 
Tudni kell, hogy maga a környezeti terhelés akkor sem jelentéktelen kockázatot tartalmaz, 
hogyha azt a határértékekhez viszonyítjuk. Elsősorban porszennyezésről van szó. Abban az 
esetben, hogyha az üzemelés során a technológiai fegyelem betartása és betartatása 
biztosított, akkor ez a típusú környezeti kockázatból származó veszély nem áll fent. Ha az 
ominózus levegőszűrők és a szűrést végző egységek, szűrők tisztítása, vizes kimosása, cseréje 
rendszeresen és a technológiai előírások szerint megtörténik, akkor tehát ezzel a kockázatokkal 
nem kell számolni. Nyilván kell készülni arra, hogy ennek a folyamatos monitorozása és 
megfigyelése megtörténjen, mert ha ez a kibocsájtás növekszik, ha ez nem csak pillanatnyi 
értékek szempontjai, akkor az évek során ez a porszennyezéshez felhalmozódást okozhat, 
mind a levegőben, mint pedig a leülepedése során a talajvízben. Kapcsolódó tényező a 
megnövekedett vagy potenciálisan megnövekedett gépjármű vagy tehergépjármű forgalom 
által zajterhelésből fakadó éjszaka kockázati tényezők. Ennek elkerülése érdekében az 
Önkormányzat úgy döntött, hogy egy olyan megfigyelő monitorozó éjszakai rendszernek a 
kialakítására tegyenek javaslatot, ami elébe tudna menni annak, hogy ha bármi ilyen típusú 
kockázati elemek ténylegesen fellépnek, bármilyen környezeti károsodásnak az esély történik, 
azt korán lehessen észrevenni.  Ez vonatkozik a szálló por koncentrációnak a mérésére és 
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ennek anyagösszetételének analízisére is.  Ehhez tartozik még a talajvíz ellenőrzése, a 
zajterhelés mérése és a gépjárműforgalom forgalomszámlálás keretében történő mérése. 
Három mérőeszköz kihelyezését javasolják. A referenciamérések elvégzése érdekében többet 
már ki is helyeztek azért, hogy legyen egy kiinduló adat a jelenlegi, háborítatlan állapotról. 
Első lépésben egy szállópor koncentrációmérő, egy zajmérő, illetve egy forgalomszámláló mérő 
elhelyezésére került sor. Az adatokat egy adatbázisba töltik fel. A zajszintmérőt és a szállópor 
koncentráció mérőt a körforgalomban helyezték el. A mérések esetében nagyon óvatosan kell 
bánni a számok kiértékelésében, mivel ezt befolyásolhatja például a szaharai homok 
megjelenése is. A forgalomszámláló az óránkénti kijövő és bejövő forgalmat mérik, külön 
szenzorral. Ez már egy működő rendszer, működő szenzorokkal és adatplatformmal. A 
tanulmány keretében arra tettek javaslatot, hogy ezt milyen módon bővíthetik azért, hogy 
minél pontosabb adatok legyenek arra, hogy a kockázatokat lássa a város. Ismerteti a későbbi 
laboratóriumi vizsgálatokkal kapcsolatos információkat. Ismerteti a rendszer működésének 
eredményeivel kapcsolatos információt. Egy jelentős védelmet tud nyújtani a város számára. 
Lehetőség arra is, hogy a gyárral együttműködés alakuljon ki. Az a tapasztalat, ha egy üzem 
látja, hogy egy környező település méri, detektálja és számonkéri a kibocsájtást, akkor ő is 
együttműködésre van kötelezve. Fontos az is, hogy a Kormányhivatal Környezetvédelmi 
Hatóságával is szoros együttműködés legyen. Azt gondolják, hogy a rendszer ezt a biztonságot, 
nyugalmat, odafigyelést a kockázati tényezők időben történő detektálását fogja elősegíteni.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Elmondja, hogy a környező települések egyike sem kívánt 
ebben részt venni. Nagyon szépen köszönik a cég munkáját. Ez már működésképes platform, 
Jegyző Úr folyamatosan figyelemmel is kíséri.  
 
dr. Bacsárdi József jegyző: A platformról havonta egyszer összefoglalókat érdemes közzétenni, 
ha nincsen semmi olyan típusú dolog, mely okot adna a beavatkozásra. A rendszer alkalmas a 
jelentés elkészítésére. Nem szerencsés, ha nyílt lenne a platform, mivel az előbb is elhangzott, 
hogy több minden, nem ipari típusú tevékenységből származó szennyeződés is befolyásolhatja 
az adott eredményeket. Jó megoldásnak látja a havi jelentést.  
 
Felső Gábor, képviselő, Urban Institute Zrt.: A rendszer képes további mérőeszközök 
befogadására, további szenzorokkal bővíthető. Megvalósításra érdemesnek javasolják a 
bővítést és a laborvizsgálatok kiterjesztését.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: A tárgyalások során azt javasolták, hogy a laborvizsgálatokat 
magánlaborokban érdemes elvégezni. Erre vonatkozóan ajánlatot is kaptak a cégtől. 
 
Felső Gábor, képviselő, Urban Institute Zrt.: Igen. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi a Képviselőket, hogy valakinek van-e kérdése, 
észrevétele ezzel kapcsolatban. 
 
Bierbauer Imre, képviselő: Megnyugtatná az, ha a tendenciózusváltozást már ki tudnák 
mutatni. Valaminek a rendszeres, folyamatos növekedése elvezethet oda, hogy egyszer majd 
valami probléma lesz. Ezt jelezhetnék a hatóság felé. Ennek a reményében is gondolta azt, 
hogy ezt meg kell szavazni, remélve azt, hogy meg tudnak előzni egy esetlegesen 
folyamatosan kialakuló problémát. Sajnos a szél pont ide fújja majd az esetleges szennyező 
anyagokat. Utaltak arra, hogy a további paraméterek szigorítása várható. Hallani, hogy a 
komáromi gyárban emberek fejfájással és egyéb mindennel kórházba kerültek, de a hatóság 
által mért értékek a határérték alatt voltak. Aki kórházba kerül emiatt, annak számít.  
Megkérdezi, hogy várható-e, hogy elkerülhetőek legyenek ilyenek egyfajta paraméter 
szigorítással.  
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Bial Margit, képviselő, Urban Institute Zrt.:  A környezetterhelés és a környezetszennyezés 
között különbséget kell tenni. A monitoringozás alapját az épülő katódgyár adta az alapját. Ki 
kell emelni, hogy milyen típusú a por, a laboratóriumi összetételt is vizsgálni kell. 
Környezetterhelés az lesz. Ha a határértéket betartják, akkor is lesz terhelés, kisebb 
koncentrációban lesz a kibocsájtás szabályozva. A hatóság keze addig ér, hogy a 
jogszabályokat betartják-e vagy nem, a kibocsájtás megfelelő-e vagy nem. Ezzel együtt is 
környezetterhelés lesz és az uralkodó szélirány valóban inkább ide hozza a szennyezést. A 
monitoring szükségességét nagyon kiemeli ez. Az alapállapot felvétele nagyon fontos. Azért 
kell elkezdeni, hogy ne legyenek hamis következtetések. Ha elindul a gyár, akkor ennek a 
porterhelésnek a növekedését és összetételét fogják látni. Ezek nagyon fontossá válnak majd 
akkor. Itt normál üzemmenetről beszélnek, nem haváriáról. A hatóság évente több alkalommal 
is fog mérést végezni. Az, hogy milyen és mennyi mérést tudnak elvégezni, az a hatóság anyagi 
helyzetétől is függ, de a cég működéséi engedélyében elő lesz írva ezek gyakorisága. Ahhoz, 
hogy a hatósághoz forduljanak, kell valami alap.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy van-e még javaslatuk. 
 
Bial Margit, képviselő, Urban Institute Zrt.:  Vannak olyan növények, melyek összegyűjtik a 
szennyeződéseket és szépen kimutathatóak bennük a károsanyag koncentrációk. Érdemes ezt 
is megfontolni. 
 
Felső Gábor, képviselő, Urban Institute Zrt.: Minden típusú üzemre igaz, hogy a technológiai 
fegyelem betartása a legfontosabb. Ebben tud segíteni a monitoring rendszer. Ha ezeket 
betartják, rendszeresen tisztítják a kibocsájtó szűrőket, vizeket stb., akkor lényegesen kisebb 
a terhelés. A rendszer lényege, hogy ezeket nyomon lehessen követni. Fontos a céggel való 
együttműködés is. Ha ők is azzal szembesülnek, hogy nem csak a hatóság, hanem a környező 
település is mér, odafigyel, akkor még nagyobb a nyomás azon, hogy a fegyelmet betartsák. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy tudnak-e más olyan településről, ahol az 
önkormányzat által ilyen monitoring rendszer kiépült. 
 
Felső Gábor, képviselő, Urban Institute Zrt.:  Nem. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Arra nyitott az Urban Institute, hogy a továbbiakban is 
együttműködjenek és javaslatot tegyenek további monitoring eszközök kiépítésére. 
 
Felső Gábor, képviselő, Urban Institute Zrt.:  Igen. Ilyen értelemben is első Bábolna.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: A rendszer szóbekerülésekor véderdő létrehozását is 
elhatározták. Megkérdezi, hogy kaphatnak-e javaslatot arra vonatkozólag, hogy mi legyen az 
erdő tartalma. 
 
Felső Gábor, képviselő, Urban Institute Zrt.:  Persze. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e még kérdése. Nagyon 
szépen köszönik, hogy eljöttek Bábolnára és ismertették a rendszert. Elmondja, hogy ha 
valakinek kérdése lenne, akkor Jegyző Úrhoz tud fordulni. Megkérdezi, hogy mikor indult el a 
rendszer. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: 2024.04.06-án indult el a rendszer. 
 



16 

dr. Horváth Klára polgármester: Hamarosan kimutatás is tud készülni. Ismerteti a határozati 
javaslatot, majd szavazást kezdeményez.  
 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
80/2024. (V.16.) számú Képviselő-testületi határozat 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
1. elfogadja a the urban institute Zrt.  Monitoring rendszer kiépítéséről szóló 
beszámolóját és bemutatóját, megállapítva a megkötött szerződés szerződésszerű 

teljesítését. 
2. felhatalmazza a Polgármestert a the urban institute Zrt.-vel való tárgyalások 

lefolytatására a monitoring rendszer további fejlesztése érdekében. 
Felelős:  Polgármester 

Határidő:  2024. szeptember 1. 
 
12.) Egyebek 
 
a) Közbeszerzés 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Átadja a szót a Jegyzőnek. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Ismerteti a közbeszerzés lezárásával kapcsolatos információkat. 
Nagyon-nagyon jó ajánlatot kaptak, a STRABAG Kft. ajánlata mintegy 30 millió forinttal olcsóbb 
lett, mint amit a tervező becsült. Ismerteti az ajánlatot. Kérték, hogy indokolják ezt az árat, 
melyet egy 24 oldalas dokumentációban meg is tettek. Érdemes elfogadni az ajánlatukat és 
elindítani a beruházást.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: A legmagasabb ajánlat 146 millió forint volt. A rendelkezésre 
álló pénzösszegükből bőven meg tudják valósítani a projektet, mely várhatóan júliusban indul 
és szeptember-október hónapig teljességgel lebonyolódik. Ismerteti a határozati javaslatot. 
Szeretné elmondani, hogy más költségeik is lesznek, de maradni is fog.  
 
Jakusné Udvardy Hedvig, képviselő: A pontos területről kérdez. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a területet. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Név szerinti szavazást kezdeményez a határozati javaslatról. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Igen. 
Zsidi Sándor alpolgármester: Igen. 
Jakusné Udvardy Hedvig, képviselő: Igen.  
Veresné Szkocsek Mária, képviselő: Igen. 
Bierbauer Imre, képviselő: Igen. 
Szepesi Tamásné, képviselő: Igen. 
Tóth Georgina, képviselő: Igen. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 7 igen és 0 nem szavazattal 
elfogadta a közbeszerzés eredményét.  
 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
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81/2024. (V.16.) számú Képviselő-testületi határozat 

Bábolna Város Önkormányzat Képviselő-testülete Bábolna Város Önkormányzat 
Közbeszerzési Bíráló Bizottsága által tett javaslat figyelembe vételével a „Bábolna 

csapadékvíz elvezetés felújítása 2. ütem” tárgyban megindított a közbeszerzésekről 
szóló 2015. évi CXLIII. törvény 112. § (1) bekezdés b) pont) szerinti nemzeti nyílt 

közbeszerzési eljárás tekintetében 
1. megállapítja, hogy 

a) STRABAG Általános Építő Korlátolt Felelősségű Társaság ajánlata 
hiánytalan és megfelel az ajánlattételi felhívásban és a közbeszerzési dokumentumokban, 

valamint a jogszabályokban meghatározott feltételeknek. Ajánlattevő nem áll a kizáró okok 
hatálya alatt, megfelel az előírt alkalmassági követelményeknek, az ajánlattevő ajánlata 

érvényes. 
b) „Bábolna csapadékvíz elvezetés felújítása 2. ütem” tárgyban a 

közbeszerzési eljárás eredményes. 
c) a közbeszerzési eljárásban a STRABAG Általános Építő Korlátolt Felelősségű 

Társaság a nyertes ajánlattevő (székhelye: 1117 Budapest, Gábor Dénes (Infopark D épület 
utca 2.) nettó 96.899.853 Forint (bruttó 123.062.813 Forint) díjjal. A STRABAG Általános 

Építő Korlátolt Felelősségű Társaság ajánlata érvényes és ajánlata a legjobb ár-érték arányt 
tartalmazó ajánlat, az elért értékelési összpontszáma: 1000,00 pont. 

d) el nem bírált ajánlatok 
a. TÁMÉP Kft. 

b. Cibalum Design International Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság 
c. Geotech Tervező, Kivitelező és Kereskedelmi Kft. 

d. Extreme-Park Környezetépítő Kft. 
e. GOMBOS FÖLDGÉP Mélyépítési és Vízépítő, Szolgáltató Korlátolt 

Felelősségű Társaság. 
f. DIBUSZ Építőipari és Kereskedelmi Korlátolt Felelősségű Társaság 

g. KULTÚRMÉRNÖK Építőipari és Kereskedelmi Korlátolt Felelősségű Társaság 
h. Vértes-Út Építő és Szolgáltató Kft. 
i. Hornyák Útépítő és Szolgáltató Kft. 

2. felhatalmazza a Polgármestert a vállalkozási szerződés aláírására, 
3. a vállalkozói díj összegét Bábolna Város Önkormányzata a Magyar Államkincstár által 

kiadott TOP_PLUSZ-1.2.1-21-KO1-2022-00058. iktatószámú Támogatói Okiratban foglalt 
189.996.189 Ft támogatási összeg terhére fizeti meg. 

Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2024. június 30. 

 
dr. Horváth Klára polgármester: Nagyon szépen köszöni a Testület munkáját. Véleménye 
szerint nagyon sok minden került megalkotásra, amire a lakoság is büszke lehet. Köszöni az 
intézmények és a Hivatal dolgozóinak munkáját. Köszöni a település adófizető cégeinek, 
valamint a lakosságnak is a támogatást. Köszöni a kritikát, támogató hozzászólást, 
véleményeket. Erre a jövőben is számítanak.  
 
A polgármester megköszöni a munkát és a nyílt ülést 1900 órakor lezárja. A Képviselő-testület 

zárt ülés keretében folytatja munkáját. 
 

K. M. F 
 dr. Horváth Klára  dr. Bacsárdi József 
 polgármester   jegyző 
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